

P

E

W

A

R

C

E

WAR OR PEACE  
CROSSROADS OF HISTORY

HISTORY FESTIVAL

1918  
2018

17 – 21/OCTOBER



**GORJKI**

Cooperation culture program:

KULTURSTIFTUNG  
DES  
BUNDES

Supported by:



**AT THE INVITATION OF THE FEDERAL AGENCY FOR CIVIC EDUCATION, 400 YOUNG ADULTS FROM MORE THAN 50 COUNTRIES WILL MEET UP IN BERLIN FROM 17 TO 21 OCTOBER FOR THE HISTORY FESTIVAL WAR OR PEACE – CROSSROADS OF HISTORY 1918 / 2018. OVER THE COURSE OF THREE DAYS, THEY WILL ENGAGE IN A YOUNG CAMPUS TO WORK ON TOPICS AROUND WORLD WAR I AND ITS AFTERMATH IN VARIOUS WORKSHOPS. THE GOAL IS FOR THEM TO DISCOVER AND DISCUSS DIFFERENT NARRATIVES AND UNKNOWN PERSPECTIVES.**

**EXHIBITIONS, CITY TOURS, THEATRE AND ARTS SESSIONS AS WELL AS VARIOUS OTHER INTERACTIVE FORMATS WILL ROUND OFF THE PROGRAMME. WE WOULD LOVE TO WELCOME YOU TO SOME HIGHLIGHTS OF OUR PROGRAMME WHICH ARE OPEN TO THE PUBLIC.**

### **FRIEDEN MACHEN**

**OCT.13 - NOV.1, MO-FRI 06.30 – 19.00**

**FEDERAL FOREIGN OFFICE (FOYER), WERDERSCHER MARKT 1, BERLIN**  
How to build peace? The travelling exhibition Frieden machen, organised by the Federal Agency for Civic Education, takes a closer look at civil specialists who help fostering peace in troubled regions.

### **SHARED STUDIOS**

**OCT. 17-21, PLATZ DER MÄRZREVOLUTION, BERLIN -  
CHECK WEBSITE FOR SESSION TIMES**

*Shared\_Studios are golden overseas containers that are spread all over the globe. With state-of-the-art video technology they make it possible to encounter life-size people who are thousands of kilometers away and to engage in conversation with them.*

### **FINAL EXHIBITION**

**OCT. 20, 16.00-18.00**

**PALAIS AM FESTUNGSGRABEN, AM FESTUNGSGRABEN 1, BERLIN**  
Over the course of three days, the festival participants will engage in different topics of war and peace. The outcomes of their work will be showcased publicly at the final exhibition.

### **CLOSING PARTY**

**OCT. 20, FROM 22.00,**

**MAXIM GORKI THEATER, AM FESTUNGSGRABEN 2, BERLIN**

Join us and DJ PamBam for the big closing party of WAR OR PEACE – Crossroads of History 1918 / 2018!

**FOR MORE DETAILS PLEASE CHECK**

**[www.warorpeace1818.org/public-programme](http://www.warorpeace1818.org/public-programme)**

**AUF EINLADUNG DER BUNDESZENTRALE FÜR POLITISCHE BILDUNG TREFFEN SICH VOM 17.-21. OKTOBER BEIM GESCHICHTSFESTIVAL WAR OR PEACE – CROSSROADS OF HISTORY 1918 / 2018 RUND 400 JUNGE ERWACHSENE AUS ÜBER 50 LÄNDERN UM DREI TAGE LANG IM RAHMEN EINES JUNGEN CAMPUS IN UNTERSCHIEDLICHEN WORKSHOPS ZUM 1. WELTKRIEG UND DER UNMITTELBAREN ZEIT DANACH ZU ARBEITEN. ZIEL IST ES, VERSCHIEDENE NARRATIVE UND UNBEKANNTE PERSPEKTIVEN KENNEN ZU LERNEN UND ZU DISKUTIEREN.**

**AUSSTELLUNGEN, STADTFÜHRUNGEN, THEATER- UND KREATIVAKTIONEN SOWIE WEITERE INTERAKTIVE FORMATE ERGÄNZEN DAS PROGRAMM. EINIGE ANGEBOTE SIND ÖFFENTLICH ZUGÄNGLICH. SIE SIND HERZLICH DAZU EINGELADEN.**

### **FRIEDEN MACHEN**

**13. OKT - 1.NOV, MO-FR 06:30-19:00 UHR**

**AUSWÄRTIGES AMT (LICHTHOF), WERDERSCHER MARKT 1, BERLIN**  
Wie kann man Frieden herstellen? Die Wanderausstellung Frieden machen, organisiert von der Bundeszentrale für politische Bildung, stellt die Arbeit ziviler Fachkräfte vor, die Frieden in Krisenregionen sichern.

### **SHARED STUDIOS**

**17-21 OKT, PLATZ DER MÄRZREVOLUTION, BERLIN –  
PROGRAMM SIEHE WEBSITE**

Shared\_Studios sind goldene Übersee-Container, die über die ganze Welt verteilt stehen. Mit modernster Videotechnologie machen sie es möglich, Menschen, die tausende von Kilometern entfernt sind, in Lebensgröße zu begegnen und sich mit ihnen zu unterhalten.

### **WERKSCHAU**

**20. OKT, 16-18 UHR**

**PALAIS AM FESTUNGSGRABEN, AM FESTUNGSGRABEN 1, BERLIN**  
Über drei Tage hinweg werden die Festivalteilnehmer sich mit verschiedenen Aspekten von Krieg und Frieden befassen. Die Ergebnisse ihrer Arbeit werden bei der Werkschau öffentlich ausgestellt.

### **ABSCHLUSSPARTY**

**20.OKT AB 22 UHR**

**MAXIM GORKI THEATER, AM FESTUNGSGRABEN 2, BERLIN**

Die große Abschlussparty von WAR OR PEACE – Crossroads of History 1918 / 2018 ist offen für alle!

**DETAILS ZU DEN PROGRAMMPUNKTEN AUF DER FESTIVALWEBSITE**

**[www.warorpeace1818.org/public-programme](http://www.warorpeace1818.org/public-programme)**



**WWW.  
WAR  
OR  
PEACE  
1818.ORG**